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2. Sotsiaalmaja projektist

1. Erivajadusega inimestele päevakeskuse loomine Urvaste Koguduses

Sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni liige Üllar Salumets tutvustas projekti (antud protokolli lisana).
Erivajadustega inimestega tegelemise vajadusest on juba kaua räägitud. Sobivate ruumide 
otsimisega on samuti tegeletud.  
Sotsiaalse Innovatsiooni Labor OÜ koostas projekti, milles saavad osaleda omavalitsus ja MTÜ. 
Arenguspetsialist ja sotsiaaltöötaja olid nõus selles programmis osalema. Programmi tulemusena 
valmib teenuse mudel ja sotsiaalse ettevõtluse tegevusmudel, mida vaba ühendus koostöös 
kohaliku omavalitsusega hakkab ellu viima. 
Urvaste Koguduse ja Antsla valla projekt „Kogukonna liikmeid kaasates erihoolekandeteenuste 
väljatöötamine”, mida püüame disainima hakata (loov protsess) sisaldab endas päevahoiuteenust 
erivajadusega täiskasvanutele, eakatele, kes vajavad kooskäimise võimalust ja järelvalvet 
pereliikmetele, hooldajatele tööl käimise, puhkamise võimaldamiseks. 
Kadri Kõiv: Lõppkasutajast lähtuv.

Üllar Salumets: Soovime pakkuda erivajadustega inimestele kooskäimise võimalust, turvalist 
keskkonda, juhendatud tegevusi ning füüsiliste ja kognitiivsete võimete hoidmiseks ja 
igapäevatoiminguteks vajalike oskuste arendamist.
Nende inimestega töötamiseks on vaja erialaspetsialisti. 
Projekt puudutaks nii Antsla valda, kui Kanepi ja Võru valda. 

Toimus arutelu.



Lea Jõevere: Kes koordineerib, millised kliendid, millist teenust vajavad. Informatsioon ei liigu 
vallas nii nagu vaja. Valla sotsiaaltöötajaid ei huvita, kas teenuse pakkujatel on kliente või  mitte, 
kuigi teenust vajavad inimesed (puudega inimesed) on vallas olemas.
Kui me ei seo ennast Sotsiaalkindlustusametiga, siis sobivad kõik kliendid, ka eakad. Aga kui me 
seome ennast Sotsiaalkindlustusametiga, siis saame teenust pakkuda ainult diagnoosiga inimestele.

Üllar Salumets: Järgmiseks koosolekuks korraldan vajaduste ja huvide kaardistamise. 
Kadri Kõiv: Sotsiaalkindlustusameti tingimustega ka arvestada. 
Teenust vajaksid ka need eakad, kelle lapsed on Tallinnas ja kaugemal ja ei saa oma vanemaid 
igapäevaselt hooldada, samas vanemad vajavad seda. 
Lea Jõevere: Siis peaks see klient rahastamisel osalema. 

Kadri Kõiv: Kas saaks uurida Sotsiaalkindlustusametist, kas ühes teenuskohas võiks olla kahe 
erineva finantseerimisega inimesed- ühed SKA toetusel ja teised maksavad ise.
Lea Jõevere: MTÜ Toetuskeskuses Meiela ongi niimoodi, seda ei ole vaja küsida. 

Lehar Neve: Projektitoetust taotleme 100 000 eurot, kui suur on omaosalus?
Üllar Salumets: 25% on omaosalus.
Leahr Neve: See oleks siis volikogule mõtlemiskoht. Vald omaosalust 100% ulatuses kindalsti 
enda kanda ei võta, kogudusel tuleb ka kindlasti panustada. Vald kindlasti on nõus toetama, kui 
leitakse finantseerijaid ka väljaspoolt.

Lea Jõevere: Ainult klientide kaardistamisest ei piisa, peab läbirääkimiste teel välja selgitama, kas 
klient on tuleb teenusele, kas tema lähedased on nõus selle eest maksma.

Kadri Kõiv: Järsku peaks teenuse pakkumist alustama mõned päevad nädalas, mitte iga päev, 
vaadata milline on järelkaja.

Komisjoni liikmed leidsid, et projekt on väärt, et edasi tegutseda. Asukoha üle tasub veel mõelda.
Välja võiks selgitada reaalsed kliendid, millega lubas tegeleda komisjoni liige Üllar Salumets. 

Projekti esitamise aeg 30. august 2018. a.

2. Sotsiaalmaja projektist

Komisjoni liikmetel puudus informatsioon selle kohta, kuhu vald planeerib sotsiaalmaja ehitada, 
töö selle nimel veel käib.

Lehar Neve Helle Savi
komisjoni esimees protokollija


